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 שלום ושבוע טוב 

הרפת בכפר    הנפגעעוד לפני הפסקת האש    לצערנו,   .כולנו מייחלים לשקט וחזרה לשגרהוהשבוע נחתם הסכם הפסקת האש בצפון  

. אנו מקווים ומצפים שהשקט יחזור   2006בשנת  השניה    ןומה לזה שהיה בסוף מלחמת לבנו אירוע ד   , פרות  7והיה צורך להמית  בלום  

יפה כך  הכל  שמהווה    , הזה   לאזור  האזור    60%והחקלאות  תושבי  את  ולפרנס  לשגשג  תחזור  האזורי   .  מהתל"ג 

 : המשכנו לעסוק בדברים הבאים השבוע

בנושא אתגרי ביטחון המזון שיתוף ציבור לוובינר  עורך היום משרד החקלאות  היום!!!! -נר בנושא אתגרי ביטחון המזון בישראל י ווב •

לוובינר   בישראל. והרגלי באתגרי ביטחון המזון    יוצגובוובינר  הקלקה כאן.  באמצעות    מוזמנים להצטרף  נושאים הבאים: סל המזון 

 כם התייחסותאת לאומי, תעשיות המזון, מו"פ וחדשנות ואובדן מזון. מטרת הוובינר לקבל  -צריכה, חקלאות מקומית, סחר ושיתוף בין

 בגיבוש תמונת המצב הקיים.  למשרד החקלאותלאתגרים בנושאים הרלוונטיים, ולבקש מידע ונתונים ככל שיש, שיעזרו 

 

החקלאות    • במשרד  הצומח  להגנת  השירותים  עם  להגנת   –ישיבה  השירותים  מנהלת  ציוני,  שלומית  עם  ישיבה  קיימנו  השבוע 

אנשי משרד  ש  מהדיון עלה".  חוק "מה שטוב לאירופה טוב לישראלב   דנוהצומח, סגניתה מירית עמרני, וד"ר לילא שיני חג' יחיא.   

המייעצת  המקצועית  בוועדה    נציגת משרד החקלאות  .בהתאם להחלטות של וועדת הבריאות בכנסת   קידום החוקב  עוסקים  הבריאות  

. מטרת   2025 בתחילת ינואר הוועדה  תתחיל לעבוד   . מזכיר ארגון מגדלי ירקות נציג החקלאים בוועדה יהיה אורן ברנע , תהיה לילא

של הוועדה  הראשון    בדיון    .למה שהוגדר בחוקבנוסף     ,בדבר היתרים או איסורים לשאריות חומרי הדברה    הוועדה לייצר הרחבות

ראש מינהל המזון   , וועדה תעמוד ד"ר פנינה אורן שנידור בראש ההם.  בסדרי העבודה של הוועדה וסדר העדיפות שלהדיון יעסוק   

  .במשרד הבריאות

  . מועצת הצמחים משרד החקלאות  ששוב עולה לדיון אצל מנכ"ל   , בחוק הסטנדרטיםהגנת הצומח דנו גם  השירותים לבישיבה עם  

. הבעיה שהחוק קיים אבל אין לו תקנות בפועל. אנו נפעל יחד עם אנשי  הפירות נושא הבשלת  לאור    תבקשה להעלות את החוק בשני

  על מנת לייצר חוק חכם ומטיב.  הגנת הצומח בכל מה שיידרש

בהתאם לאמנה בין לאומית  , אסור בשימושלהיום שנכון  , קרקעלחיטוי  מתיל ברומידבהשימוש נושא נוסף שעלה בישיבה זה נושא 

חוות  משרד החקלאות   למנכ"ל  העבירו  השירותים להגנת הצומח במשרד החקלאות     .  שנחתמה לפני למעלה מעשור בחסות האו"ם

האם להגיש בקשה לוועדת החריגים של  . ההחלטה תומורכב  יתבעייתי  אפילו לזמן קצר  , השימוש בחומר  לפיה החזרת   דעת בנושא

זאת מפני   .ולאחר מכן בסמכות  השרה להגנת הסביבה , בידי מנכ"ל המשרדהאמנה לקבלת היתר מיוחד לשימוש בחומר הנ"ל היא 

שיאפשר שימוש בחומר   אנחנו תומכים במתן היתר נקודתי לזמן קצרשעל האמנה הבינלאומית חתום המשרד להגנת הסביבה.  

ובמקביל לקבל   , במטרה לחזק את בטחון המזון של אזרחי מדינת ישראל  , לתקופה קצובהלחיטוי קרקע בעונה הבאה באופן נקודתי  

והשגת תפוקות גדולות שיצדיקו את ההשקעה בגידול בתמיכה של   במצעים מנותקים החלטה על חלופות שיאפשרו גידול של ירקות

  המדינה.

https://survey.gov.il/he/about_271124
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במסגרת מאמצי הממשלה להורדת יוקר המחיה, נמשכים הדיונים לצערנו,    –  מברזיל  ובשר הודים כשר קפוא    בשר פטם  יבוא •

. ברזיל, המובילה העולמית   הוזיל את עלויות הבשר לצרכן בישראלל   כביכול נועד  , שנועד  וההכנות לפתיחת שוק בשר הפטם ליבוא

פתיחת השוק תתבצע רק     נמוכות ותעשייה מפותחת., מציעה מחירים אטרקטיביים בזכות עלויות ייצור  והודים  בשר פטם בייצור  

אנו רואים את העניין בחומרה לאחר השלמת תהליכי פיקוח על השחיטה הכשרה והבטחת עמידה בדרישות איכות המזון בישראל.  

מגדלים, מגדלי רבייה, מכוני תערובת   600  -להמית מכת מוות על שוק הפטם בישראל!!  ענף הפטם כולל כ  ההחלטה עלולה  רבה!!

מעל ומעבר  שזה    –מליארד ₪    7בערך של  אלף טון בשר    500מיליון עופות שהם    260ועוד. היקף הייצור בישראל עומד על מעל  

ישראל. השבוע תתקיים אצל   ואנו מקווים שנצליח המשנה  לצריכת בשר העוף במדינת  ישיבה בנושא  מנכ"ל משרד החקלאות 

 .  למנוע את היבוא המיותר הזה הלובי החקלאי בכנסת עם פעול  לשנות את רוע הגזרה. במידה ולא נמשיך ל

 

ביום ראשון שעבר התקיימה ישיבה עם השרה לאיכות הסביבה עידית סילמן ואנשי    –פגישה עם השרה לאיכות הסביבה עידית סילמן   •

 : הבאים נושאיםה נדונו בפגישה נכחו מטעם החקלאים יענקלה מוסקוביץ, איתן אשורי, אילנה ואני. בישיבה צוות מקצועי מהמשרד.ה

o  נמנית על  שאמור לעלות במושב החורף לדיון בכנסת. השרה  ,  של חוק המים  חשיבות תיקון  אורי פתח והסביר את    –  חוק המים

רשות במועצת  של המשרד להגנת הסביבה  בחוק בוועדת שרים לחקיקה.  הסברנו לה את הנושא וגם ביקשנו מהנציג  התומכות  

שהוגשה  למועצת רשות המים ונמצאת כרגע בשלב    , לחקלאותמחירי המים    להצעה להעלאתהמים )שנכח בפגישה( להתנגד  

 .  של שימוע ציבורי

o רעיה שורקי, הייתה גם היא   –נושא העגורים מוכר היטב לאנשי רשות הטבע והגנים )מנכ"לית הארגון    –  עגורים באגמון החולה

יחד עם משרד החקלאות תוכנית משותפת למניעת   ה הרשותהכינ  ,2021התפרצות שפעת העופות בשנת  כתוצאה מבישיבה(.  

בהתאם למימשק שגובש ע"י רשות שמורות הטבע   לחקלאות    העגוריםמניעת הנזקים של   .  לחקלאות   העגוריםהנזקים של  

משרד החקלאות משתתף  .  קק"למחיצתם ממומנת על ידי החקלאים והשאר על ידי  ש,  מיליון ₪  8  -עולה כומשרד החקלאות  

  ,נם₪ לדו  100-כלמשמעות ההוצאה עבור החקלאים שווה    .  בסכום קטן והמשרד להגנת הסביבה לא משתתף בכלל בעלות

הובהר לשרה    בכבול החולה, הנמוכה ממילא בגלל איכות הקרקע ותנאי מזג האויר.   םשל גידולי  פוגעת קשות בריווחיותהעלות  

כתוצאה מהפסקת עיבוד   , לאומיאסון  פגיעה שיכולה להסתיים ב  , איכות המיםבכדי למנוע את החשש מפגיעה של ממש  שב

ולאגם משאבים למימון מניעת הנזקים של העגוריםהמדינה  , מתבקשת  האדמות הכבול במיוחד אחרי שנה ,  לגלות אחריות 

 עם משרד החקלאות. לבוא בדברים בנושא זה  . השרה הבטיחה  קשה כמו שהייתה

 

o    לא מכירים אף האחראית במשרד הסבירה שהם  המשרד להגנת הסביבה מתנגד לחזרת השימוש בחומר.    -  מתיל ברומיד

. לדעתם אין הצדקה לאשר את הבקשה. בכל מקרה אנו ננסה לשלוח בו  להשתמשוחזרה  מדינה שהפסיקה את השימוש בחומר  

 חומר לאשת הקשר מהמשרד שהייתה בפגישה ונקווה לטוב.  

מועד    אנו  כבר מתאמים  ואנו  נגב  ברמת  ביקור  ולצוותה  לארגן לשרה  הבטחנו  בפגישה.  נוכח  הרחב שהיה  ולצוות  מודים לשרה 

 מתאים.  
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בהמשך לישיבה שקיימנו בכנסת עם ח"כ צביקה פוגל, התקיים סיור בבית האריזה  בראשית    – סיור בגולן עם חבר הכנסת צביקה פוגל   •

מנכ"ל ארגון מגדלי פירות, אלי אהרון ואליהו אוזן מארגון מגדלי ירקות   , ובמטעים של קיבוץ מרום גולן. בסיור השתתפו גם ירון בלחסן

בסיור הוצג לח"כ פוגל יישום השיטה של נטיעת מטע  .  וכן אסף קרת מנכ"ל בראשית וגבי קוניאל מנהל הפיתוח העסקי של התאגיד 

 . ליישום הטכנולוגיה נידרש סיוע של המדינה  איכות הפרי וחוסך בכ"א.  , שמגדיל את התפוקה  , תפוחים בטכנולוגיה של "קיר פירותי"

ח"כ פוגל הבטיח   י התפוח והאגס בגליל ובגולן וכן המשאבים בנדרשים לכך.בנוסף הוצגה לח"כ פוגל תכנית צמיחה ושיקום של ענפ

לסייע לקידום התכנית במטרה להגדיל את מקורות הפרנסה של תושבי האזור ובמטרה לחזק את בטחון המזון של אזרחי מדינת ישראל. 

 אנחנו מודים לח"כ פוגל על הענותו המהירה להזמנתינו לסיור ועל נכונותו לסייע למגזר החקלאי. 

 

השבוע ישנם שני דיונים חשובים מאוד בוועדת כלכלה ואנו מבקשים מכם לעשות כל מאמץ להשתתף   –דיונים בכנסת בשבוע הקרוב   •

, היו שני נושאים 2025". בתקציב  הקיצוץ בתקציב משרד החקלאות והשלכותיו , יתקיים דיון בנושא "2/12/2024בהם. ביום שני  

 : מהותיים שפוגעים במשרד החקלאות 

 סגירת שה"מ )שירותי ההדרכה והמקצוע(   -. 1

 .  וקיצוץ בתקנים המו"פהתמיכות, הקיצוץ החד בתקציב   .2

ולפקידי אגף התקציבים במשרד האוצר    חברי הוועדהלשאר  ואנו צריכים להיות נוכחים בוועדה ולהראות ליו"ר הוועדה, ח"כ דוד ביטן  

 .  המזון של אזרחי ישראל ופוגע בבטחון בחקלאים ובחקלאותפוגע ו , וחמור עד כמה הדבר קריטי 

פעלנו רבות בשבועיים האחרונים יחד עם חברי הלובי החקלאי ואנו מקווים  בחוק המים.    , יתקיים דיון נוסף4/12/2024ביום רביעי  

שהחוק יעבור בקרוב לקריאה ראשונה.  חשוב לציין, שעל אף הדיונים בחוק המים, רשות המים ממשיכה ופועלת להעלאת התעריפים 

יחד עם מים לישראל את עמדתנו האיתנה נגד העליה )מדובר בעלייה מעל    , ואנו נציג  ,  של המים בינואר הקרוב. השבוע יתקיים שימוע

  -כל מי שמעוניין להשתתף בדיונים ולא יודע איך להירשם מוזמן לפנות למשרד ההתאחדות ליהודית  (. 3.4% -ב –הטייס האוטומטי 

 .  03-7719091טלפון 

 

ביום שלישי אחרי הצהריים התקיים דיון בנושא קרן   –   "הפלסטיניםה  שימוש בדמי מחלה של  דיון בוועדה לעובדים זרים בנושא " •

עד שנת   1970שילמו משנת    פלסטיניםמעסיקי עובדים    ., בראשות יו"ר הוועדה ח"כ אליהו רביבופלסטיניםדמי מחלה של עובדים  

במשרד    יםנמצאשמשכר עובדיהם לצורך תשלום דמי מחלה לעובדים הפלסטינים. בקרן נצברו מעל חצי מיליארד ₪    2.5%  2019

מיליון ₪ שולמו כדמי מחלה לעובדים פלסטינים. בעתירה שהגישו עמותת קו לעובד והאגודה לזכויות האזרח ביקשו   11האוצר. רק  

ה, הוחלט להפסיק את הגביה ר בעקבות העתי העותרות להעביר את יתרות הכספים לרווחתם ולבריאותם של העובדים הפלסטינים.

משרדי בראשות משרד האוצר, ובהשתתפות רשות האוכלוסין וההגירה, מתאם פעולות הממשלה בשטחים, משרד  -צוות בין הוקם ו

.  2020נמחקה העתירה בשנת כתגובה לכך,  . ו בקרן דמי המחלההמשפטים ומשרד העבודה והרווחה, לדיון בגורל הכספים שנצבר 

שהופרש לטובת מטרה שלא מומשה צריך להיות מוחזר   , כי כסף אמר  ח"כ רביבו. משרדי - עד היום לא פורסמו המלצות הצוות הבין 

  2020בדצמבר  בוועדה, ואמר שבדיון  ייצג אותנו  של התאחדות חקלאי ישראל  , היועץ המשפטי  יגאל דנינו  עו"ד למי שהפריש אותו.  

, המדינה לא מפרסמת את וז עברו ארבע שנים. להערכתהמדינה עדכנה את בית המשפט שהצוות מסיים את עבודתו בקרוב. מא
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המסקנות, כדי שלא יהיה ניתן לתקוף אותם בבית המשפט. הכסף שייך למעסיקים והוא צריך לחזור אליהם בצירוף ריבית והצמדה. 

בתום הדיון ביקש ח"כ רביבו מנציג האוצר לשלוח לוועדה   . פלסטיניםשהעסיקו עובדים  מיליון ₪ נגבו מחקלאים 81, 2017עד שנת 

פרוץ המלחמה רק מגדיל את הצורך להשיב את הכסף. הוועדה מבקשת לדעת  .  קולים של דיוני הצוות הבין משרדיהעתק מהפרוטו

ה שימוש.  בהם  נעשה  שלא  בכספים  לעשות  המדינה  בכוונת  ההליך  ומה  את  לייתר  כדי  רשמי  לא  באופן  עגול  שולחן  לקיים  צע 

 אנו מודים לח"כ אליהו רביבו על העלאת הנושא החשוב הזה לסדר היום.   המשפטי.

 

לשמחתנו התחילו להגיע עוד ועוד עובדים זרים מתאילנד. אנו מקווים שהפסקת האש בצפון תתרום  – שיפור בכניסת עובדים זרים  •

 אלף עובדים זרים.  41לכך שיגיעו עוד עובדים שהחקלאים זקוקים להם. נכון לכתיבת עדכון זה, אנו עומדים על כמעט 

 

. יום העיון גיוס ושימור עובדים בחקלאותעובדי הפלחה מארגן יום עיון בנושא  ארגון – יום עיון בנושא גיוס ושימור עובדים בחקלאות  •

 . בקישור בינואר במעבדה לבריאות העוף במתחם בית משקי הדרום. מוזמנים להירשם  7 –יתקיים ב 

 

משרד העבודה פירסם דגשיים כללים להעסקת עובדים זרים. הדגשים מסודרים לפי נושאים ובצורה    –  הנחיות חדשות לעובדים זרים  •

פנסיה, היעדרות   מגורים,  רפואי,  ביטוח  חוזים,  זרים?,  עובדים  להעסיק  מתחילים  כיצד  ומסודרת. הנושאים המפורטים הם:  ברורה 

 הבא.   בקישור ניתן לראות את הדגשים מעבודה, דמי הבראה, חופשות, שכר ונסיעות וסיום יחסי עבודה.  

 

אנו קוראים לכולם להירשם ולהשתתף (.  12/12-10תערוכת משוב תתקיים בתחילת חודש דצמבר בירושלים )  –  תערוכת משוב  •

  www.agromashovgroup.com לפרטים, חסויות וכרטיסים: בתערוכה ;בסמינרים ובכלל בתערוכה. 

 

כל   של  ומקווים לשובם  כלל    101כולנו מתפללים  וחזרתם הביתה בשלום של  ושלמים  בריאים  והמפונים    החייליםהחטופים, 

 מהדרום ומהצפון ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים .   

 

 דורמן    אורי                                                                                                                                       

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                               

 

 התאחדות חקלאי ישראל  יו"ר -עמית יפרח  :העתק

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfWao2T4AfZiL-IdWn39h38dFDgdSJu_V-h_-1xX-PA6gusVw/viewform
https://www.gov.il/he/pages/foreigners-employment
http://www.agromashovgroup.com/

	• פגישה עם השרה לאיכות הסביבה עידית סילמן – ביום ראשון שעבר התקיימה ישיבה עם השרה לאיכות הסביבה עידית סילמן ואנשי הצוות מקצועי מהמשרד. בפגישה נכחו מטעם החקלאים יענקלה מוסקוביץ, איתן אשורי, אילנה ואני. בישיבה נדונו הנושאים הבאים:
	o חוק המים – אורי פתח והסביר את חשיבות תיקון  של חוק המים, שאמור לעלות במושב החורף לדיון בכנסת. השרה נמנית על התומכות בחוק בוועדת שרים לחקיקה.  הסברנו לה את הנושא וגם ביקשנו מהנציג של המשרד להגנת הסביבה במועצת רשות המים (שנכח בפגישה) להתנגד להצעה להעל...
	o עגורים באגמון החולה – נושא העגורים מוכר היטב לאנשי רשות הטבע והגנים (מנכ"לית הארגון – רעיה שורקי, הייתה גם היא בישיבה). כתוצאה מהתפרצות שפעת העופות בשנת 2021, הכינה הרשות יחד עם משרד החקלאות תוכנית משותפת למניעת הנזקים של העגורים לחקלאות. מניעת הנזק...
	o מתיל ברומיד   - המשרד להגנת הסביבה מתנגד לחזרת השימוש בחומר. האחראית במשרד הסבירה שהם לא מכירים אף מדינה שהפסיקה את השימוש בחומר וחזרה להשתמש בו. לדעתם אין הצדקה לאשר את הבקשה. בכל מקרה אנו ננסה לשלוח חומר לאשת הקשר מהמשרד שהייתה בפגישה ונקווה לטוב.
	אנו מודים לשרה ולצוות הרחב שהיה נוכח בפגישה. הבטחנו לארגן לשרה ולצוותה ביקור ברמת נגב ואנו כבר מתאמים מועד מתאים.
	• סיור בגולן עם חבר הכנסת צביקה פוגל – בהמשך לישיבה שקיימנו בכנסת עם ח"כ צביקה פוגל, התקיים סיור בבית האריזה  בראשית ובמטעים של קיבוץ מרום גולן. בסיור השתתפו גם ירון בלחסן, מנכ"ל ארגון מגדלי פירות, אלי אהרון ואליהו אוזן מארגון מגדלי ירקות וכן אסף קרת ...
	• יום עיון בנושא גיוס ושימור עובדים בחקלאות – ארגון עובדי הפלחה מארגן יום עיון בנושא גיוס ושימור עובדים בחקלאות. יום העיון יתקיים ב – 7 בינואר במעבדה לבריאות העוף במתחם בית משקי הדרום. מוזמנים להירשם בקישור.

